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Gemensamt råd för 

funktionshinderfrågor 

vid fastighetsnämnden och 

miljö- och hälsoskyddsnämnden samt 

idrottsnämnden och Stockholm Globe 

Arena AB 

2019-10-15 

  

 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 15 oktober 2019  

Kl. 13.00 – 15.10 
   

 Plats Björken, Fastighetskontoret 
   

 Justerat  

  

 

Stefan Mattsson Dolores Back 

  
Närvarande  

 Ledamöter från fastighetsnämndens funktionshinderråd 

 Stefan Mattsson (SRF), ordföranden   

Jesper Kihlberg (HSO/ÅSS)  

Britt-Inger Stjernström (HSO/R) 

  

 

 

Ledamöter från idrottsnämndens funktionshinderråd 

Dolores Back (HSO/NHR), ordföranden 

Eva Söderbärj (HSO/FUB), vice ordföranden  
Teresa Melin (HSO) 

 

 

 
Tjänstemän: 

 Rådens sekreterare Julia Steen, Marie Norrberg och Timmie 

Aspelin 

Föredragande Pye Seaton, fastighetskontoret § 3 

Föredragande Anders Blomquist, fastighetskontoret §§ 4-6 

Maria Lundell, idrottsförvaltningen §§ 1-6 

Elin Mårtensson och Helene Baudou Fjelkman, 

fastighetskontoret 

 

 
 

 § 1 
Val av justerare  
 
Beslut 

Rådet utser Dolores Back och Stefan Mattsson att justera 

dagens protokoll.  

 

 § 2  
Dagordningen fastställs 
Dagordningen godkänns.  
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 § 3 
Föregående protokoll från respektive 
funktionshinderråd 
Rådet för funktionshinderfrågor vid idrottsnämnden 

godkänner protokoll nr 5/2019 från den 18 september 

2019 och lägger det till handlingarna.  

 

 

 

Genomgång av ärenden 

 § 4 
Konstgräsplaner 
Pye Seaton från fastighetskontoret berättar om arbetet 

med konstgräsplaner. I Stockholms stad finns 104 

fotbollsplaner varav 94 är belagda med konstgräs. Tre av 

planerna är elitidrottsplaner. Varje år byter man ut 

konstgräset på åtta planer och två grusplaner konverteras 

till konstgräs.  

 

Fördelen med konstgräset är att antalet möjliga 

speltimmar är mycket högre än naturgräs. Stockholm (och 

stora delar av landet) har inte så många speltimmar på 

naturgräsplaner med anledning av den breddgrad staden 

befinner sig på. 

 

Fastighetskontoret anlägger planer och 

idrottsförvaltningen står för uthyrningen.  

 

Det finns två sorters planer. Bredfotbollsplaner och 

elitplaner. På breddfotbollsplaner byts gräset var tionde 

år. Elitplanerna byter man ut konstgräset mycket oftare på 

men eftersom konstgräset från en elitplan är av en högre 

kvalité så återanvänds det och läggs ut på en 

breddfotbollsplan. 

 

Det finns två varianter av konstgräs: artificiellt och 

hybridgräs. Den vanligaste varianten är det artificiella 

gräset. Hybridgräset ger ett aningen mer naturligt 

underlag men likt naturgräset så ger det färre speltimmar 

per år. 
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Granulatet som används på konstgräsplaner har blivit en 

miljöfråga. Granulatet fastnar i kläder och skor och 

försvinner bort från planen. I samband med att man 

skottar/plogar planer under vintern kan det också 

försvinna granulat. Staden använder sig av granulatfällor 

för att förhindra att det hamnar i dagvattensystemet. 

 

År 2017 kom ett regeringsuppdrag att titta närmare på 

mikroplaster. Det blev då än mer aktuellt att försöka hitta 

lösningar på frågan kring granulatet. Bland annat ser man 

över hur högre miljökrav kan ställas i upphandlingarna. 

 

ECork har testats på ett par planer men försöket gick inte 

särskilt bra och alla planer utom en har gått tillbaka till 

granulatet. 

 

Det finns också två planer där man har testat lägga att 

sand i botten. Den ena används fortfarande som 

testobjekt. 

 

Den allra första planen gjord på helt återvunnet material 

ska testas i Berlin framöver. Målet är att hitta ersättning 

för granulatet. 

 

Rådets kommentarer 

Rådet tackar för föredragningen.  

 

 § 5 
Tillgängliga naturreservat 
Anders Blomquist från fastighetskontoret presenterar 

översiktligt projektet Tillgängliga naturreservat samt vilka 

tillgänglighetsåtgärder som hitintills vidtagits.    

 

Fastighetskontoret förvaltar 2500 hektar naturmark. Fokus 

har legat på Nackareservatet för att det är så flitigt använt. 

Nackareservatet är ca 830 hektar över två kommuner med 

över 2.5 miljoner besökare per år.  

 

En konsult tittade under 2017 på tillgängligheten i 

Nackareservatet. Man började med lättfunnen och 

översiktlig information: var finns närmsta naturområde? 
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Var finns närmsta hållplats? Kan man ta sig fram med 

rullstol? Finns det anpassade badplatser, grillplatser och 

toaletter? 

 

Nackareservatet har generellt bra vandringsleder men 

skyltningen skulle kunna vara bättre. 

 

Tillgänglighetsåtgärdet som vidtagits:  

Vissa sopkärl hade tidigare tunga lock och dessa är nu 

utbytta. En del soptunnor har flyttats för att öka 

tillgängligheten. Nya bänkar har satts upp och ett antal 

grillar har tillgänglighetsanpassats. KTH har donerat en 

tillgänglighetsanpassad toalett som elever vid skolan har 

tillverkat. 

 

Nya tydligare informationsskyltar har satts upp. Nästa 

steg är att ytterligare uppdatera informationstavlor och 

information på nätet. Det finns brister i tillgänglig 

information om Nackareservatet. Informationen återfinns 

på olika hemsidor och på kartor visas inte hela reservatet 

då en del av området ligger utanför Stockholm stad. En 

samlad plattform för all information är önskvärd.  
 

På grund av tidsbrist önskar rådet få en fortsatt 

föredragning och diskussion vid nästa gemensamma 

rådsmöte den 10 december. 

 

 § 6 
Rådsgemensam bevakningslista 
Råden går tillsammans med Elin Mårtensson från 

fastighetskontoret igenom den gemensamma 

bevakningslistan. 

 

Maria Lundell från idrottsförvaltningen informerar om 

hur de ”öronmärka” 5 miljonerna planeras att 

resursfördelas under år 2020. Planen är att i huvudsak 

tillgängliggöra receptioner till olika simhallar då en del är 

idag otillgängliga.  
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 § 7 
Övrigt 
Nästa gemensamma sammanträde är den 10 december 

2019. 

 

Rådet för funktionshinderfrågor vid fastighetsnämnden 

och miljö- och hälsoskyddsnämnden träffar miljö- och 

hälsoskyddsnämnden den 19 november 2019.  

 

Rådet för funktionshinderfrågor vid fastighetsnämnden 

och miljö- och hälsoskyddsnämndens träffar 

fastighetsnämnden den 26 november 2019. 

 

 

Vid protokollet 

 

 

Timmie Aspelin 
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